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Consilier local: MATEI FILOFTEIA
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RA]PORT DE ACTIVITA|E
perioada ianuarie-decembr ie 2022

In temeiul Art.225, alin.2 din Codul Aministrativ, dspozitii privind obligatiile de informare
pentru alesii locali, ftecate consilier lo,cal, precum si viceprimarul, sunt obligati sa prezinte un raport
annual de activitate, cate este facut public prin grija secretarului general al unitatii/subdiviziunii
administrativ-teritoriale.

1. Activita,tea des surata in cudrul sedlntelor de Consiliu Local

Ln2022 am detinut functia de presedinte al comisiei de specialitate nr. 2 "pentruprobleme de
invatamant, sanatate,culfura, protectia,e sociala, activitati sportive si agrrement" panala data de
27 .10.2022 cand in sedinta de comisie s-a cerut schimbarea din functie fara a r. udnr" un argumerLt
obiectiv. In urmatoarea sedinta de condsie, premergatoare sedintei de Consiliu Local din 09.1 L2022,
am semnalat viciu de procedura prin neconvocarea sedintei de catre noul presedinte ( fiind sedinta
extraordinara a fost convocata in acel.moment) si am acceptat sa intocmesc avizele in locul secretzrrei
comisiei absenta la respectiva sedinta, pentru a se putea desfasura sedinta.

Nu am votat toate proiectele propuse pe ordinea de zi (un total de 177 PHCL) pentru ca an:l
considerat ca nu pot vota acele proiecte lipsite de viziune, verificand si documentandu-ma minutios cu
privire la fiecare PH si implicatiile legale ce vin la pachet cu acesta. Aleg sa nu votez propuneri ce nu
sunt in interesul cetatenilor.

Un exemplu este votul impotri',za PHCL 12912022 privind reabilitarea sediului primariei priin
PNRR, argumentand prin faptul ca efortul bugetar de cofinantare este foarte mare (aprox 1 mil euro),
specificand cape aaeeasi componenta se puteau accesa fonduri nerambursabile pentruinvestitii mult
mai importante si extrem de necesare pentru comurutate.

Am insistat catoate sedintele sa fie transmise live. In general sedintele sunt inregistrate pe
platforma youtoube, putine au fost transmise live, cele mai multe se inregistr eaza si se incarca ulterior,
dar au fost si situatii in care s-au invocat diverse defectiuni, asa incat sedintele nu au fost publice.

Am incurajat in permanenta participarea cetatenilor la r;edintele Consiliului Local si
deasemenea am comunicat cu acestia preluand problemele si aducandu-le in discutie la punctul Diverse
al ordinii de zi.

Am criticat faptul ca domnul primar nu ne-a pus la dispozitie un studiu comparativ al
operatorilor de salubritate din zona pentru a putea stabili informat continuarea colaborarii si am
solicitat participarea persoanelor din conducerea Hidro Sal in sledinta Consiliului Local pentru
justificarea cresterii taxei de salubritate incepand ct 0l.02.2022.Deasemenea i-am solicitat dommllui
viceprimar, teprezentanful legal al primariei Harman inAGA SC Hidro Sal sa ne puna la dispozitie
situatia frnanciara si operationalal202l. Nu am primit-o pana lil sfarsitul anului.

Am solicitat ca dezbaterea publica a proiectului debugetl2022 sase desfasoare pe platforma
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zoom pentru o larga participare, alegandu-se insa desfasurarea in sala Caminului Cultural cuprezr:nta
frzica., mult restransa' Deasemenea aln sesizat faptul ca nu ni s-a prezentat o selectare si o prioriti zare a
criteriilor de stabilire a investitiilor precum si a sumelor aferente acestora.

Am amendat faptul ca primaria Harman a achizitionat pubele negre in loc de pubele
albastre(necesare colectarii hartiei si cartonului), pe considerentul ,u ..ug mai ieftine si am criticat
modul in care s-a efectuat distributia eLcestora catre cetateni.

Am sesizat contractarea unui credit de catre operatorul de salubrizare pentru efrcientizarea
Societatii in conditiile in care aceasta era intr-o situaiie fnanciaraaproape de^faliment si am semnalat
faptul ca domnul viceprimar Sergiu Hutanu, reprezentant legal al primuiiei Harman in relatia cu
operatorul de salubritate nu a putut ofi:ri amanunte.

Am votat amendamentul colegului consilier local Hosu Viorel privind subventionarea din
bugetul taxei locale de salubritate

Am adus :tul local pe care le-am r;ustinut in dezbaterea publica si in sr:dinta
de comisie prem rtului ( implementarea rrLecanismului de bugetire participativa si
acordarea trusou

Am incercat sa conving accesarea unor fonduri nerambursabile prin pNRR pe Componenta 10
in vederea constructiei de locuinte pentru tineri /locuinte de serviciu pe-ntru specialisti din sanatate si
invatamant pe un teren parcelat pentru care ni s-a cerut vot in rCL privind uun)ur"u acestuia unui grup
de investitori. Am votat impotrivavanzarii terenului.

Am votat impotriva PHCL 12912022 privind reabilitarea sediului primariei prin pNRR,
argumentand prin faptul ca fortul buge:tar de cofinantare este f,oarte -ur. 1upro" 1 mil euro),
specificand ca pe aceeasi componenta se puteau accesa fonduri n"rambur*aLile pentruinvestitii muLlt
mai importante si extrem de necesare pentru comunitate.

Am criticat modul in care s-a dsfasurat Gala Premiilor Uniunii Artistilor Plastici din Romania la
Hatman si mai ales fapful ca s-au alocat din bugetul local30000lei, cerand justificarea deconfului din
banii publici a sumei respective.

2. Propuneri pHCL

In cursul anului 2022 am initial. un singur PHCL impreuna cu colegele mele, consilieri locali
USR. Este vorba despre "Trusou pentru nou-nascuti" in comurLa Harman. Proiectul aprtmit aviz
pozitiv din partea comisiei de asistenta sociala, dar atunci cand a ajuns pe ordinea de zi asedintei
Consiliului Local a primit doar 3 voturi, ale initiatoarelor. Ceilalti 
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(voturi echivalente cu voturi impotriva), dovedind in unanimitate o lipsa de asumare a responsabilitatii
prin evitarea unui vot clar, impotriva. Consilierii inca nu s-au obisnuii cu faptul ca nu doai primarul
poate initia proiecte ci si consilierii locali si chiar si cetatenii.

3. Audiente cu cetatenii/instittttii

Am organizat audiente cu cetatenii, in 01 .07 .20221a Podu Oltului, in fata Caminului Cultural si
in 02.07 .2022la sediul USR Harman propunand si cateva subiecte pe care sa le aducem in discutie,
Prczenta cetatenilor a fost extrem de mica si concluzia a fost aoeea ca oamenii nu sunt obisnuiti cu
astfel de intalniri.

Am fost in audiente la RAT Brasov si laAgentia Metropolitana pentru Dezvoltare Durabila
Brasov pentru ca m-am preocupat de elflrcientizareatransportuliri public metropolitan la Harman.



4, Actiuni in Harman

In22'02'2022 amparticipat la intalnirea publica care a awt loc in Caminul Cultural din Ilieni
(Covasna) avand catemaprivind traseul viitoarei autostrazi A13 Brasov-Bacau. Au fost dezbaterj
aprinse intre cetatenii din Ilieni, Dobolii de Jos si Podu Oltului (Harman) si reprezent anti ai
Instifutiilor: prefectul Covasnei, Peseclintele Consiliului Judetean Covasna si un secretar de stat din
Ministerul Transporturilor. Aici am aflat despre obligativitat ea dezbaterii publice privind traseul
autostrazii (ceea ce nu s-a respectat la Harman) si mai ales faptul ca traseul ales de specialisti a for;t
modificat de factorii politici, acest lucru afectand considerabil cele trei localitati mai sus mentionate.

Am semnat petitia initiata de cetateni si am participatlamarsul de protest initiat de acestia,
urmarind firul evenimentelor pe tot parcursul anului si constatand ca C.N.A.LR. s-a sustras sistematic
de la dialog ' chiar si atunci cand au primit invitatia de a participa la sedinta Comisiei de Transporfuri
din Camere Deputatilor.

Am sesizat Consiliului Judetean Brasov privind semnalizarea incompleta a intersectiei DJ 10g
cu DJ 112.

La sfarsitul lunii februarie am ,crganizatla sediul USR din Harman un centru de colectare cle
produse necesare refugiatiilor din Ucraina.

Am organizat o intalnire la Biserica Fortificata Evanghelica Harman cu reprezentantii acesteia,
managerul de proiect si cu reprezentanful Consiliului Judetean Brasov in vederealncluderii Harmanului
in proiectul european Three T ce vizeaza dezvoltarea unui turism sustenabil si valorificat ca atractje
turistica, afunci cand am aflat ca Cetatea Hatman este singura neinclusa. Am insistat in sedinta de CL
sa fie transmisa oficial o scrisoare de intentie necesara aderarii. Deasemenea am incurajat cetatenii sa
participe la cursul gratuit de fotmare pentru deschiderea punctelor gastronomice locale.

M-am implicat foarte mult in eficientizarea transportului public metropolitan la Harman. Am
venit cu solutii catre colegii din Consi.liul Local si am propus variantade transport cu o singura linie,
51 1 , care sa deserveasca Podu Olfului si Harman, incercand sa corelez orarul cursei poduOltului-Tiiaj
cu orarul celorlalte curse care pleaca din Triaj catre zonele de interes pentru cetatenii nostri, din
Brasov' Asta, dupa ce am incercat fara succes, primind motivartii obieclive din partea factorilor decisivi,
sa prelungim traseul cursei 51 1 dincolo de Triaj. In acest sens am avut nenumarate discutii informale laL
Agentia Metropolitana Brasov, RAI si Primaria Brasov, am efectuat calatorii discutand cu cetatenii din
comuna Harman care folosesc transpofful public metropolitan, am circulat cu alte curse care
ttavetseaza orasul Brasov pentru a gasi solutii, am organizat sondaje pe facebook si m-am consultart in
pemanenta cu cetatenii. Am ales sa ma implic in continuare chiar dacalanivel de CL s-a constifuit
comisia de transport in care nu mi s-a ilcceptat autopropunerea de a deveni membru.

Am otganizat "ORA DE CURI\TENIE" la Harman, pafiicipand la actiuni de ecologizare in
Harman si Podu Oltului impreuna cu cetatenii.

Tot in cadrul initiativei locale ORA DE CURATENIE,, am initiat o actiune de ecologizare la
Podu Oltului, in colaborare cu "Let's Dlo It Romania" si "Asociatia Tot Mai Verd,e" si pentru ca
actiunea se desfasura pe malul raului Olt, am apelat si la ajutorul angajatllor de la SGA Brasov care au
participat in numar mare. Chiar dacavremea nu atinut cu noi, am strans atunci alaturi de cetateni irr jur
de 100 de saci care au fost transportati cu ajutorul masinii ISU a primariei si al politiei locale.

Pentru ca multi cetateni ai comr;nei s-au aratat interesati de instalarea unui dispozitiv easybox
inca din perioada pandemiei si pentru <:a in2027 consilierii USR au adus in discutie acest subiect si nu
s-a intamplat nimic, m-am preocupat de acest aspect si astazi harmanenii se pot folosi de acest mocl
facil de a primi coletele comandate.

Am invitat consilieri judeteni si parlamentari USR in Harman ,semnaland,u-le anumite probleme
si cerandu-le sprijin in vederea rczolvarri acestora. Mentionez <:,atevadintre ele:



o starea de dgradare a podului de peste raul Olt laintrareadin Harman catre podu Oltului;
' Starea de degradare a blocului AEI si situatia juri dica aacestuia (neintabulat) ;
' schimbarea traseului autostrazii '{13 stabilit de specialisti de catre factorul politic, in

detrimentul cetatenilor din satul podu Oltului;
' starea drumurilor judetene care traversaza comrnaHarman;

Preocupareamea ramane comunicarea cu cetatenii, stabilirea prioritatilor si implicarea in
tezolvarea acestora.

Cu respect,

cons r loeal
tel 2


